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KU § 131     DNR:  KU.2020.2  
 
 
 
Godkännande av dagordning  
Kommunledningsutskottets ordförande meddelar att ärende 12 "Ansökan 
om medfinansiering till julmarknad" utgår. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Dagordningen godkänns. 
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KU § 132     DNR:  KU.2020.264  
 
 
 
Startbesked konstgräsplan  
En projektgrupp bestående av projektägare kultur- och fritid, Högsby IK 
samt ekonomiavdelning och Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
(ÖSK) har under året tillsammans med stöd av extern konsult, jobbat med 
kravställande och underlag till upphandling av ny konstgräsplan. 
 
Upphandling är nu genomförd och flera anbud har inkommit. Innan 
tilldelning sker önskar projektgruppen ett formellt tilldelningsbeslut och 
finansieringslösning. Annars måste upphandlingen avbrytas på grund av 
otillräcklig budget. 
 
Kommunledningsutskottet och tjänstemän på ÖSK samt kultur- och 
fritidschefen diskuterar ärendet och kommer fram till att bästa lösningen är 
att avbryta upphandlingen och att en förnyad upphandling sker. 
Kommunledningsutskottet vill att entreprenören ska kunna utföra arbetet 
under perioden 15 maj - 31 augusti 2021. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Upphandlingen av ny konstgräsplan avbryts. 
 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får i uppdrag att gå ut med en 
förnyad upphandling. 
 
Ärendet tas upp på kommunledningsutskottet den 8 december 2020 för 
avstämning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
KLU 
Ekonomichefen 
Kultur- och fritidschefen 
HIK
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KU § 133     DNR:  KU.2020.23  
 
 
 
Näringslivs- och arbetsmarknadsfrågor   
Projektledare tillika turismansvarig lämnar en redovisning kring 
besöksnäringen, bland annat redovisas: 

 Tidigare hade turismarbetet inriktning mot turisminformation, 
numera är arbetet inriktat mot näringen och samarbetspartners 

 Avslutade projekt såsom; Högsbyleden, Naturguiden, förstudie 
cykelled längs Emån, VäljHögsby.nu, kultur- och 
fritidsprogrammet, de sju hemesterfilmerna som ligger på hemsidan 
och Facebook 

 Pågående projekt bland annat; Projekt som är på gång; utveckling 
av ekopark, utveckling av fisketurism, cykelled längs Emån, Unika 
historiska Kalmar län 

 Pilot för servicepunkter på landsbygden har pågått under 2019-
2020. Butikerna i Ruda, Fagerhult och Fågelfors är med i projektet, 
butiken i Berga är inte längre med. Fråga ställs om 
kommunledningsutskottet vill att projektet ska fortsätta.Förslag till 
nytt avtal finns upprättat. 
 

Chefen för utvecklingsenheten näringsliv och arbetsmarknad redovisar 
konsekvensanalys avseende arbetsmarknadsenheten när språkstödet 
upphör. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
Samarbetsavtal avseende servicepunkter för landsbygden godkänns för tiden 
2021-01-01--2021-12-31. Kostnaden på 24 000 kronor finansieras ur 
kommunstyrelsens konto för oförutsedda behov. I oktober 2021 görs en 
utvärdering av projektet och kommunledningsutskottet beslutar då om 
avtalet ska förlängas ytterligare. 

 
Beslutsunderlag 
Ansvar för besöksnäring och turism i Högsby kommun.pptx 
Avtal Fagerhult1.docx 
Bilaga till avtal.docx  
 
 
Beslutsmottagare 
Turismansvarig 
Chefen för utvecklingsenheten näringsliv och arbetsmarknad
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KU § 134     DNR:  KU.2020.196  
 
 
 
Remiss av kommuners medverkan i den statliga 
arbetsmarknadspolitiken (SOU 2020:41)  
Arbetsmarknadsdepartementet har skickat remiss av kommuners 
medverkan i den statliga arbetsmarknadspolitiken (SOU 202:41). Högsby 
kommun är en av remissinstanserna. Remissvaren ska ha kommit in till 
Arbetsmarknadsdepartementet senast den 13 november 2020. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Ledamöterna i kommunledningsutskottet får i uppdrag att upprätta och 
skicka in ett remissvar från Högsby kommun.  
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Remiss av kommuners medverkan i den statliga arbetsmarknadspolitiken  
Remissvar_Oskarshamn_SOU.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ledamöterna i KLU
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KU § 135     DNR:  KU.2020.235  
 
 
 
Ansökan om bidrag/medfinansiering till byggnation av padelbana  
Intresset för padel i Sverige är stort och ett stort antal anläggningar har 
uppförts under de senaste åren. Högsby kommun saknar idag en padelbana. 
Hanåsa aktivitetsförening har sedan i början av 2020 planerat för att bygga 
en padelbana på sin anläggning vid Hanåsa och via egen finansiering och 
bidrag från Högsby sparbank samt med bidrag från Högsby kommun kunna 
ha en padelbana klar tidigt 2021. Intresse har även visats från privata 
entreprenörer att anlägga en padelbana. 
 
Hanåsa Aktivitetsförening har inkommit med en ansökan om bidrag på 
200 000 kronor för att anlägga en padelbana. Kultur- och fritidschefen har 
föreslagit kommunledningsutskottet att bevilja ett bidrag på 175 000 kronor. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-10-06, § 127 att återremittera 
ärendet och att ge kultur- och fritidschefen i uppdrag att hämta in 
ytterligare information från de båda privata aktörerna som är intresserade 
av att bygga padelbana i Högsby. Vidare beslutades att ge kultur- och 
fritidschefen i uppdrag att hämta in vad som gäller om särskild skrivning 
om kurrenslagsstiftning och lika behandlingsprincipen samt att ge kultur- 
och fritidschefen och stadsarkitekten i uppdrag att undersöka om det finns 
fler lämpliga områden i Högsby att anlägga padelbana på. 
 
Kultur- och fritidschefen meddelar att han varit i kontakt med Hanåsa 
aktivitetsförening och de båda privata aktörerna. Kultur- och fritidschef 
redovisar att han inte har kunnat finna i konkurrenslagstiftning eller att det i 
likabehandlingsprincipen finns hinder för kommunen att lämna bidrag till 
föreningen för att etablera en padelbana. Att kommunen inte hindrar, utan 
är behjälplig de privata aktörerna som visat intresse. Kultur- och 
fritidschefen har ställt en direkt fråga till SKR´s jurist men saknar svar. 
 
Synpunkter under kommunledningsutskottets möte 
Anders Svensson (M) ser helst att kommunen stöttar den privata aktör som 
vill satsa på en inomhuspadelbana. 
 
Jonas Erlandsson (S) föreslår att kommunledningsutskottet beviljar bidrag 
till Hanåsa aktivitetsförening. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Under förutsättning att ett nytt skötsel- och nyttjanderättsavtal skrivs mellan 
Högsby kommun och Hanåsa Aktivitetsförening, beviljas Hanåsa 
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KU § 135     DNR:  KU.2020.235  
 
 
 
Aktivitetsförening ett bidrag på 100 000 kronor för byggnation av en 
padelbana på Hanåsa aktivietsförenings anläggning.  
 
Finansiering sker via kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader 
2021. 
 
Högsby kommun bistår med markarbeten för 75 000 kronor. 
 
Så snart ett skötsel- och nyttjanderättsavtal är upprättat ska det innan 
påskrift godkännas av kommunledningsutskottet. 
  
 
Reservation 
Anders Svensson (M) reserverar sig mot beslutet. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-10-06 - KU § 127 
Svar återremiss padelbana 2020.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kultur- och fritidschefen 
Ekonomichefen 
Ekonom 
Hanåsa Aktivitetsförening 
Statsarkitekten 
ÖSK 
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KU § 136     DNR:  KU.2020.50  
 
 
 
Godkännande av nyttjanderätts- och skötselavtal avseende Gösjöbadet  
Högsby IK har under föregående badsäsong ansvarat för skötsel och 
upplåtelse av allmän badplats vid Gösjöbadet. Ett nytt nyttjanderätts- och 
skötselavtal är tecknat för perioden 2020-10-15--2022-09-15, med 
förlängning ett år i taget och med en uppsägningstid av 9 månader. Avtalet 
är villkorat med ett godkännande av kommunledningsutskottet.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet godkänner upprättat nyttjanderätts- och 
skötselavtal för Gösjöns badplats med Högsby Idrottsklubb.  
 
Jäv 
Stihna Johansson Evertsson (C) anmäler delikatessjäv och deltar varken i 
handläggning eller beslut av ärendet. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Nyttjanderätts- och skötselavtal Gösjöbadet 2020-10-15.docx 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kultur- och fritidschefen 
HIK 
Ekonomikontoret
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KU § 137     DNR:  KU.2020.253  
 
 
 
Information om digital signering av protokoll  
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-10-06, § 130, att bjuda in 
IT-strategen och utvecklingsstrategen till kommunledningsutskottets möte i 
november 2020 för att informera om var vi står idag vad gäller digital 
signering, vad är det som behöver förberedas samt tidplan för införande 
 
IT-strategen och utvecklingsstrategen redovisar att EU:s förordning om 
elektronisk identifiering gäller som lag i Sverige. Samlingsbegrepp e-
underskrifter används för digital signering Digital signering. Det finns olika 
former av e-underskrifter beroende på vilken säkerhetsklassning 
underskriften ska ha. Det är väldigt få dokument som Kommunallagen 
kräver ska ha en egenmäktigt utfärdad underskrift.   
 
Kommunen behöver upprätta en informationshanteringsplan som ska gälla 
för hela organisationen som utgår från att informationen arkiveras i ett e-
arkiv. Det behöver också fastställas vilken typ av e-legitimation som 
behövs. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-10-06 - KU § 130  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
IT-strateg 
Utvecklingsstrateg
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KU § 138     DNR:  KU.2019.63  
 
 
 
Motion angående isyta  
Socialdemokraterna inkom 2019-02-04 med en motion om att: 

 kommunen inleder dialog med Hanåsa Aktivitetsförening om att 
bygga en konstfrusen isyta på rinken.  

 medel för drift av isyta avsätts i budget. 
 medel för investeringen söks externt och att medel avsätts i 

kommunens investeringsbudget.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2019-03-11, § 54 att överlämna 
motionen för beredning till chefen för kultur- och fritid. 
 
Kultur- och fritidschefen har i dialog med Hanåsa Aktivitetsförening 
undersökt möjligheten till och kostnaden för att anlägga en konstfrusen 
isyta. En förutsättning från föreningens sida är att kommunen anlägger, 
finansierar och avsätter pengar för drift. 
 
Kostnad för en fast anläggning med konstfrusen isyta, inklusive 
markarbeten, exklusive vatten och el, beräknas kosta cirka 4,5 mkr, 
driftkostnad okänd. Kostnad för en mobil konstfrusen isyta, exklusive 
hårdgjord och plan yta, exklusive kostnader för framdragning av vatten och 
el, beräknas till cirka 1,3 mkr. Driftkostnad, montering/demontering, 
exklusive el och vatten, beräknas till 80 000 kr per år. 
 
Kultur- och fritidschefen föreslår att frågan skjuts på framtiden till dess att 
Hanåsa Aktivitetsförening har resurser och visar intresse för att tillsammans 
med kommunen anlägga en konstfrusen isyta, och att externa medel finns 
till finansiering, eller att annan förening i samverkan med Högsby kommun 
har intresse att driva en konstfrusen isbana. 
 
Kommunledningsutskottet föreslog kommunstyrelsen 2020-01-22, § 3 att 
avslå motionen, men skulle någon förening i framtiden visa intresse för att 
vilja satsa på en isbana kan ärendet bli aktuellt för ny prövning. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2020-02-11, § 30 att återremittera motionen 
till kommunledningsutskottet. Dels för att utreda ytterligare om Hanåsa 
Aktivitetsförening är intresserad av ett åtagande och vad i så fall föreningen 
är bredd att bidra med och dels hur en konstfrusen isbana ska finansieras 
samt hur skötsel och drift ska hanteras.  
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KU § 138     DNR:  KU.2019.63  
 
 
 
 
Kultur- och fritidschefen meddelar att det har hållits dialog med Hanåsa 
aktivitetsförening, men att föreningen inte just nu har möjlighet att åta sig 
uppdraget och att den totala kostnaden skulle uppgå till cirka 4 miljoner 
kronor. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Motionen avslås. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S 
Protokoll 2020-02-11 - KS § 30 
Anteckning   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kultur- och fritidschefen
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KU § 139     DNR:  KU.2020.261  
 
 
 
Utseende av stipendiater 2020  
Kommunledningsutskottet har i uppgift att utse 2020 års stipendiater. 
 
Nomineringar har inkommit. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Idrotts- och ungdomsledarstipendiet tillfaller Anna Holm, Långemåla och 
Kristina Holm, Långemåla. 
 
Kulturstipendiet tillfaller Heinz-Günther Strömer, Högsby.  
 
Föreningsstipendiet tillfaller EES Emådalens seglarsällskap. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Stipendiaterna 
Fritidshandläggaren 
Kultur- och fritidschefen 
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KU § 140     DNR:  KU.2020.219  
 
 
 
Högsby räddningstjänst - förändring av styrkans insatsförmåga  
Vid kommunledningsutskottets sammanträde den 15 september 2020 
redovisade räddningschefen utredning av den operativa 
räddningstjänstverksamheten daterad 2020-08-31 samt förslag till 
förändring av Fagerhultsstyrkans insatsförmåga och bemanning av Högsby 
räddningstjänst som helhet. 
 
I förslaget om bemanning av Högsby räddningstjänst föreslås att krav ska 
ställas på övriga kommunala verksamheter (inkluderat kommunala bolag 
och förbund) att ytterligare personalresurser rekryteras till RIB-
organisationen då kommunen är en stor arbetsgivare. Idag är andelen 
kommunanställda 28,5%, vilket inte räcker till för att skapa robust och 
effektiv räddningsstyrka i Högsby räddningstjänst nu och för framtiden. För 
att uppnå nivå, som ger bemanning utifrån jämförbara kommuner och dess 
räddningstjänster, måste andelen upp till minst 60%. Denna åtgärd ska 
redan under 2020 sättas igång då förankringsprocessen inom respektive 
verksamhet kan vara svår men helt nödvändig. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade i § 110, att godkänna 
förslaget att andelen kommunanställda bör uppgå till 60%, och gav 
räddningschefen och personalchefen i uppdrag att först redovisa för 
kommunledningsutskottet vilka konkreta åtgärdsplaner förslaget innebär.  
 
Kommunchefen fick i uppdrag att upprätta en ekonomisk kalkyl på två av 
alternativen som diskuterades, nämligen; 
 
Alternativ 1: Samma operativa organisation (RIB 24/7) som idag och en 
station i Högsby och en i Fagerhult och med bemanningen Högsby 1+4 och 
Fagerhult 0+2. 
 
Alternativ 2: Samma operativ organisation (RIB 24/7) och en station i 
Högsby med bemanningen 1+6 
  
Ärendet tas upp i kommunledningsutskottet igen så snart åtgärdsplaner och 
de ekonomiska kalkylerna är klara. 
 
Räddningschefen informerar om att kostnaden för att bygga om 
brandstationen i Fagerhult beräknas till cirka 3,5 mkr. 
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KU § 140     DNR:  KU.2020.219  
 
 
 
Räddningschefen informerar även  om hur långt diskussionen om öka 
andelen kommunanställda inom den operativa räddningstjänstverksamheten 
har gått. Arbete kommer att fortgå med inriktning mot långsiktig strategi 
där framtida personalgrupper inom olika verksamheter behöver bli 
kombinationsanställda.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen och beslutar att 
fortsatta avstämningar ska genomföras. 
 
Efter redovisning av ekonomisk kalkyl beslutar kommunledningsutskottet 
att ställa sig bakom alternativ 1 enligt redovisning ovan.  
 
Beräknad kostnad för ombyggnationen på 3,5 mkr tas med till arbetet med 
investeringsbudget för 2022/2023 samt tidigare kalkyl för fordon under 
2024.  
 
Räddningschefen får i uppdrag att ta fram en samlad redovisning för beslut 
och kostnader till framtida kommunfullmäktige, våren 2021. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-09-15 - KU § 110  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Räddningschef 
Ekonomichefen 
Budgetberedning
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KU § 141     DNR:  KU.2020.163  
 
 
 
Ansökan om extra hyresbidrag angående utebliven verksamhet under 
2020 på grund av coronaviruset, PRO  
Högsby PRO ansöker ytterligare en gång om ekonomiskt stöd med 
anledning av coronapandemin. Tidigare ansökan avslogs av 
kommunledningsutskottet 2020-08-18.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet är medveten om föreningens ekonomiska behov, 
men har inga medel för att kunna hjälpa föreningen att täcka upp för 
förlorade intäkter på grund av coronapandemin.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Ansökan om extra hyresbidrag ang utebliven verksamhet under 2020 pga 
coronaviruset 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Högsby PRO 
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KU § 142     DNR:  KU.2017.91  
 
 
 
Förändringsuppdrag angående reglementet för enskilda vägar  
Kommunfullmäktige beslutade 2017-09-04, § 105, om ett nytt regelverk för 
enskilda vägar i Högsby kommun.  
 
Kommunledningsutskottet föreslår att Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) ges i uppdrag att utreda frågan om fortsatt 
kommunal inblandning i skötsel av enskilda vägar samt ta fram 
konsekvensbeskrivning angående försäkringsansvaret och fastighetsägarens 
lagliga ansvar samt kostnadsberäkning avseende statliga bidrag kontra egna 
driftsbidrag det vill säga utfallet mot den egna organistaionen somÖSK 
driftar idag. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att ge Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund i uppdrag att utreda frågan om fortsatt 
kommunal inblandning av enskilda vägar belägna utom detaljplanerat 
område som Högsby kommun idag sköter åt privata fastighetsägare genom 
ej aktiva samfälligheter avseende statsbidrag, konsekvens gata/park, 
fastighetsägarens juridiska ansvar, försäkringsansvar, rättviseaspekten mot 
aktiva föreningar, tidsaspekten att bilda nya gemensamhetsanläggningar 
samt förändringar av nu gällande reglemente för enskilda vägar. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse förändring av reglemente enskilda vägar.pdf 
Beslut FD 2020-10-05Uppdrag förändringar av reglemente för enskilda 
vägar.docx 
Protokoll 2017-09-04 - KF § 105 
KF § 142 2015-09-07.pdf 
Protokoll 2018-12-03 - KU § 206 
Reglemente-för-enskilda-vägar-i-Högsby-kommun-antaget-2017-09-04.pdf.pdf 
Punkter att gå igenom  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK
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KU § 143     DNR:  KU.2019.134  
 
 
 
Andelstal för kommunens skog som berör Kolsrum-Massemåla 
vägsamfällighet  
Kommunen saknar inte andelstal i vägen. Dock är andelstalen inte 
uppdaterade sedan förrättningen från 1959. Andelstalen är således inte 
anpassade efter dagens användning/nyttjande av vägen för varken 
kommunen eller övriga markägare. 
 
Kommunen har inte bara en skyldighet såsom markägare utan även som en 
stor verksamhetsutövare i och med återvinningscentralen på Kolsrum som 
belastar vägen väldigt mycket.  

 
Det är därför lämpligt att föreningen på nästa årsmöte beslutar om att en 
förrättning ska genomföras så att andelstalen uppdateras korrekt för vägen. 
Om kommunen som markägare och verksamhetsutövare har stora andelstal 
kommer man också få bekosta stor del av förrättningen. 
 
Förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
beslutade 2020-10-05, § 41 att föreslå kommunledningsutskottet att föreslå 
vägsamfälligheten att på nästa årsmöte beslut om att beställa en ny 
förrättning av vägen. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet föreslår vägsamfälligheten att på nästa årsmöte 
beslut om att beställa en ny förrättning av vägen. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Beslut FD 2020-10-05Uppdrag andelstal Kolsrum-Massemåla VSF.docx 
Tjänsteskrivelse andesltal Kolserum-Massemåla VSF.pdf 
Årsmöteprotoll Kolsrum-Massemåla vägsamfällighet2019-03-21.pdf  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Kolsrum-Massemåla vägsamfällighet
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KU § 144     DNR:  KU.2017.298  
 
 
 
Uthyrning av material  
På uppdrag av kommunledningsutskottet i Högsby kommun och 
kommunstyrelsens arbetsutskott i Hultsfreds kommun har Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) utrett frågan om utlåning av material till 
föreningar.  
 
Kommunledingsutskottet beslutade 2019-08-22, § 136 att återremittera 
dåvarande förslag till hantering av uthyrning av material till föreningar till 
ÖSK för framtagande av lista på material för uthyrning och att 
handläggningstiden kortas ned. 
 
Förbundsdirektionen beslutat 2020-10-05, § 45 att ställa sig bakom 
förvaltningens skrivelse och skicka den vidare till respektive kommun för 
behandling enligt följande lydelse: 
 
"Föreningar debiteras inte för utlåningen. Utlåningen avser inventarier 
såsom exempelvis aggregat och dylikt som föreningar kan komma att ha 
svårt att tillgå för egna medel. Mindre material såsom handverktyg och 
dylikt samt förbrukningsmaterial avses inte för utlåning till föreningar. 
 
Föreningar ska kunna vända sig till ÖSK vid behov och kommer därmed få 
information om material finns att tillgå. En inventarielista finns nu 
framtagen där det tydligt framgår vilket material som är aktuellt för 
utlåning. 
 
Förfrågan om uthyrning av material ska vara ÖSK tillhanda två veckor 
innan användandet ska ske. Vid materialbelåning vänder man sig till 
Kontaktcenter i Hultsfreds kommun så hänvisas man till rätt ansvarig 
tjänsteman. Föreningen som lånar material ansvarar för hämtning och 
återlämning. 
 
Rutin för utlåningslista kommer upprättas gemensamt för samtliga 
avdelningar. 
 
Vid nödsituation kan ÖSK alltid återkalla materialet."  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunstyrelsen godkänner ovanstående förslag till hantering. 
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KU § 144     DNR:  KU.2017.298  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2019-08-22 - KU § 136 
Beslut FD 2020-10-05Uthyrning av material.docx 
Tjänsteskrivelse uthyrning av material.pdf 
Inventarielista för utlåning.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
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KU § 145     DNR:  KU.2019.106  
 
 
 
Motion om avfallshantering  
Sverigedemokraterna inkom 2019-03-13 med en motion om 
avfallshantering. Motionären föreslår att en utredning genomförs om en 
mellanlagring av avfall vid Kolsrum.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2019-05-07, § 93 att 
Kommunledningsutskottet ge Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
(ÖSK) i uppdrag att bereda motionen.  
 
En enklare utredning i samråd med befintlig entreprenör är sedan tidigare 
påbörjad. Detta för att underlätta hanteringen av avfall som ska 
transporteras till den gemensamma omlastningsanläggning som byggdes på 
Kejsarkullen i Hultsfred i samband med införandet av det nya 
insamlingssystemet. 
 
Både Högsby och Vimmerby kommuner har avtal för den gemensamma 
omlastningsanläggningen idag. Därför är den ekonomiska aspekten av en 
separat omlastning på Kolsrum viktig att ta hänsyn till också. Indirekt 
betalar Högsby och Vimmerby för anläggningen på Kejsarkullen genom 
avtalet med driftentreprenören (som betalar hyra till Hultsfreds kommun).  
 
Att bygga permanenta omlastningsfack som föreslås i motionen är dock inte 
aktuellt utan det är enklare lösningar med containrar som just nu utreds. 

 
Permanenta förändringar kommer inte utredas förrän man vet hur den nya 
lagstiftningen för avfall kommer se ut och vilken/vilka aktörer som ska 
ansvara för förpackningar och tidningar. Det kan mycket väl vara så att 
någon annan aktör, än kommunerna, ska ansvara för 
omlastningsanläggningarna också. 
 
Det kan då innebära att kommunerna bygger och gyr ut en gemensam 
anläggning där alla fraktioner hanteras, att en annan aktör bygger på helt 
annan plats och kommunerna själva får lösa de fraktioner man själva 
ansvarar för eller att kommunen arrenderar ut mark. Möjligheterna är alltså 
många och innan förutsättningarna är klara är det inte aktuellt att utreda 
några permanenta alternativ.  
 
Förbundsdirektionen för ÖSK föreslår kommunledningsutskottet i beslut 
2020-10-05, § 43, att motionen anses besvarad genom redovisad beredning 
av motionen. 
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Kommunledningsutskottets förslag 
Redovisningen från ÖSK godkänns som svar på motionen. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion SD avfallshantering 
Beslut FD 2020-10-05Motion omlastningsanläggning Kolsrum.docx 
Tjänsteskrivelse omlastningsanlägning HÖ.pdf 
Protokoll 2019-05-07 - KU § 93  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
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KU § 146     DNR:  KU.2017.279  
 
 
Motion om uppskyltning av kommunens lek- och fritidsplatser  
Kristdemokraterna föreslår i motion daterad 2017-11-22 att Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) ges i uppdrag att skylta upp lekplatserna 
vid befintliga skolor och förskolor, alternativt ordna skyltningen genom 
annan aktör. Detta för att upplysa barn och barnfamiljer om att 
skolornas/förskolornas lekplatser är tillgängliga för allmänheten när 
ordinarie verksamhet inte bedrivs.  
 
Kristdemokraterna föreslår också att information ges till kommuninvånarna 
genom olika informationskanaler.  
 
En förhandsbedömning är genomförd.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2018-01-23 att ge ÖSK i uppdrag att 
ta fram ett enkelt förslag till utformning och en kostnad för skyltning enligt 
motionens intentioner.  
 
En beredning är gjord av tjänstemän på ÖSK och förbundsdirektionen 
sammanfattar enligt följande: " Skyltning på de allmänna lekplatserna ska 
genomföras snarast, när samtliga investeringsinsatser genomförts på 
skolornas/förskolornas lekplatser, ska dessa också skyltas, senast våren 
2022. 
 
Förbundsdirektionen beslutade 2020-10-05, § 37 att föreslå 
kommunledningsutskottet att motionen anses besvarad genom redovisad 
beredning av motionen. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Skyltning på de allmänna lekplatserna ska genomföras snarast, när samtliga 
investeringsinsatser genomförts på skolornas/förskolornas lekplatser, ska 
dessa också skyltas, senast våren 2022. 
 
Motionen anses besvarad genom redovisad beredning av motionen. 
 
Beslutsunderlag 
Motion uppskyltning av lekplatser.doc 
Beslut FD 2020-10-05Motion skyltning av lekplatser.docx 
Tjänsteskrivelse skyltning av lekplatser.pdf 
Protokoll 2018-01-23 - KU § 20  
 
Beslutsmottagare 
ÖSK
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KU § 147     DNR:  KU.2019.127  
 
 
 
Motion om ÖSK och underleverantörer från Högsby kommun  
Kristdemokraterna (KD) inkom 2019-04-01 med en motion om att Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) skulle redovisa inkomna anbud 
från företag med säte i Högsby kommun och att stärka chefer inom ÖSK 
relation med företag med säten i Högsby kommun.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2019-05-07, § 96, att ge ÖSK och 
chefen för utvecklingsenheten för näringsliv och arbetsmarknad i uppdrag 
att bereda motionen.  
 
ÖSK har besvarat frågan med att ekonomichefen genom inköpscentralen 
delger kommunstyrelsen informationen om vilka företag med säte i Högsby 
kommun som har lämnat in anbud på upphandlingar.  
 
Vid näringslivsträffar som hålls i Högsby kommun med anknytning till 
uppdrag i ÖSK ska chefer från ÖSK inbjudas i syfte att stärka relationerna 
med företag som har sitt säte i Högsby kommun. 
 
Förbundsdirektionen beslutade 2020-10-05, § 42 föreslå 
kommunledningsutskottet att ge ekonomichefen i uppdrag att lyfta 
önskemålet om redovisning av anbud till inköpscentralen för att ta med det 
i kommande årsredovisningar. Vidare föreslogs att om kunskapsinsatser ska 
göras gentemot det lokala näringslivet avseende LOU och anbudsgivning 
bör det ske initierat av näringslivsenheten och inte ÖSK. 
 
Synpunkter under kommunledningsutskottets möte 
Jonas Erlandsson (S) anser att följande del av beslutsformulering 
"ekonomichefen via inköpscentralen delger kommunstyrelsen anbud som 
lämnats på upphandlingar" tas bort. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka motionen 
genom att ekonomichefen via inköpscentralen delger kommunstyrelsen 
anbud som lämnats på upphandlingar och att chefer från ÖSK inbjuds till 
näringslivsträffar i Högsby kommun.  
 
Motionen anses därmed tillstyrkt. 
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Beslutsunderlag 
Motion KD 
Tjänsteskrivelse ÖSK och underleverantörer.pdf 
Beslut FD 2020-10-05Motion ÖSK och underleverantörer.docx 
Protokoll 2019-05-07 - KU § 96 
Tjänsteutlåtande KS  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
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Motion angående bänkar i Lanhagen  
Socialdemokraterna inkom 2019-09-02 med en motion om att utrusta den 
tillgänglighetsanpassade bryggan i Lanhagen med några permanenta 
bänkar.  
 
En förhandsbedömning är framtagen.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2019-10-08, § 171, att överlämna 
motionen till Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) för 
beredning.  
 
Förbundsdirektionen skriver i beslut 2020-10-05, § 46, att syftet med 
bryggan var att skapa tillgänglighet för rörelsehindrade. Ska bänkar byggas 
permanent på bryggan klarar man inte tillgänglighetskraven för till exempel 
de som använder rullstol. Av den anledningen är det olämpligt att minska 
ytan på bryggan ytterligare. 
 
Förbundsdirektionen beslutar med hänvisning till redovisad beredning att 
avslå motionen. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Motionen avslås med hänvisning till redovisad beredning ovan. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S ang bänkar i Lanhagen 
Protokoll 2019-10-08 - KU § 171 
Tjänsteskrivelse bänkar i Lanhagen.pdf 
Beslut FD 2020-10-05Motion om bänkar i Lanhagen.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK
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KU § 149     DNR:  KU.2020.241  
 
 
 
Motion om Ökad tillgänglighet till kommunhuset  
Kristdemokraterna inkom 2020-10-04 med en motion om att upprätta en 
handikapparkering för allmänheten närmast kommunhuset. 
 
Kommunhusets besöksparkering finns längs Kyrkogatan. En av platserna är 
handikapparkering. Den parkeringsyta som finns bakom kommunkontoret 
är personalparkering. Närmast kommunhuset ska ingen parkering ske. Där 
behöver vara fri passage.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen avslå motionen med 
motiveringen att kommunkontorets tillgänglighet för personer med behov 
av handikapparkering är tillgodosedd vid besöksparkeringen.  
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion om Ökad tillgänglighet till kommunhuset 
Tjänsteutlåtande KS  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
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 Motion om Allaktivitetshus i Högsby  
Kristdemokraterna inkom 2020-10-04 med en motion om att genomföra en 
utredning om ett allaktivitetshus i Högsby på före detta Karlssonområdet. 
Byggnaden ska förvärvas och det ska byggas padelbana, tennisbana, 
skateboardramper, dans- och teaterscen med servering, fritidsgård med 
musikrum, bastu- och duschmöjligheter.  
 
Mot bakgrund av ett sådant projekts volym bör inledningsvis ett 
övervägande om ambitionsnivån för en sådan utredning fastställas. Hur ska 
drift av denna verksamhet beräknas och finansieras? Hur stor total 
investeringsvolym är tänkbar från kommunens sida? Vilken kostnad är 
kommunen beredd att lägga på utredningsuppdraget? 
 
En uppskattning av en seriös utredning av ett projekt i den 
storleksordningen hamnar på 4-5 miljoner kronor. Med tanke på 
kommunens ekonomiska situation är det tveksamt om en sådan utredning 
ska starta. Ett mer rimligt ställningstagande är att istället se motionen som 
ett diskussionsunderlag för framtida målsättningar i kommunens 
framtidsvision. 

 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen avslå motionen och 
istället se den som ett diskussionsunderlag för framtida målsättningar i 
kommunens framtidsvision.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion om Allaktivitetshus i Högsby 
Tjänsteutlåtande KS  
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KU § 151     DNR:  KU.2019.44  
 
 
 
Erbjudande om fortsatt deltagande i Glokala Sverige från 2021  
Kommunledningsutskottet beslutade 2019-01-22, § 22, att Högsby 
kommun deltar i projektet Glokala Sverige. 
 
Högsby kommun har deltagit i samarbete mellan svenska FN-förbundet, 
SKR och ICLD med syfte att stärka kunskap och engagemang för Agenda 
2030. Högsby kommuns tjänsteperson som deltagit i projektet är 
bortrationaliserad. Högsby kommun har ambition att på andra sätt förkovra 
sig gällande Agenda 2013. För tillfället väljer kommunen att ställa sig 
utanför deltagandet i Glokala Sverige. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Högsby kommun avstår från fortsatt deltagande i Glokala Sverige från 
2021.  
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Följebrev från SKR ang erbjudande om fortsatt deltagande i Glokala Sverige 
Erbjudande om fortsatt deltagande i Glokala Sverige från 2021.pdf 
Protokoll 2019-01-22 - KU § 22 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Glokala Sverige 
Miljöchefen 
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KU § 152     DNR:  MARK.2020.257  
 
 
 
Ändring av regler vid försäljning av tomtmark  
Sedan kommunfullmäktiges beslut 2014-10-06, KF §147 har försäljning av 
obebyggda bostadstomter varit förenade med ett krav på att fastigheten ska 
bebyggas med ett bostadshus inom två år från förvärvstillfället. Fullföljs 
inte byggnadskravet utgår ett vite om 30 000 kronor.  
Det är ett fungerande system men behöver justeras enligt följande: 
 
1. Två år är lite kort tid då de flesta bygglov medger två år innan 
byggnationen behöver påbörjas. Det är rimligt att förlänga tiden för 
byggnation till trettiosex (36) månader från förvärvstillfället. 
 
2. Ett tydliggörande behövs för vad som ska betraktas som färdigställd 
bostad. När byggnadsnämnden utfärdat slutbesked är en lämplig tidpunkt 
för att anse byggnadsvillkoret vara uppfyllt. 
 
3. Det fastställda vitet om ett engångsbelopp på 30 000 kronor kan inte 
anses tillräckligt avskräckande för att tvinga fram en byggnation. En 
normal villatomt kostar med gällande kvadratmeterpris ca 20 000 kronor. 
Tillkommer då ett vite om 30 000 kronor utan möjlighet att vidare ställa 
krav på köparen så kan summan 50 000 kronor betraktas som ett lågt pris 
för att förvärva en byggklar tomt utan att kommunen kan ställa ytterligare 
krav på byggnation. 
Därför föreslås istället ett löpande vite på 8000 i månaden fram till att 
slutbesked erhållits. 
 
4. För att förhindra spekulation och motverka köpare utan vederbörliga 
ekonomiska resurser, bör köpet även omfatta ett förbehåll mot, att innan 
byggnadsskyldigheten är uppfylld, sälja vidare fastigheten till tredje part 
utan kommunens skriftliga medgivande. 
 
Förslag till ändring är således: 
1. Byggnadsvillkoret förlängs till 36 månader 
2. Byggnadskravet anses uppfyllt när slutbesked erhålls. 
3. Vitet utgår som ett löpande vite om 8000 kronor i månaden tills 
slutbesked erhålls. 
4. Köpehandlingen ska förses med förbehåll mot försäljning av fastigheten 
till tredje part innan byggnadsskyldigheten är uppfylld. Kommunen kan 
lämna skriftligt medgivande i särskilda fall. 
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KU § 152     DNR:  MARK.2020.257  
 
 
 
Undantag från byggnadsskyldighet för Aboda stugby. 
1982 avstyckades ca 40 tomter inom Aboda stugby avsedda för 
fritidsboende. Av dessa tomter är endast tolv bebyggda med bostadshus, de 
flesta uppförda mellan 1985 och 1992. Ett hus är uppfört 1996. 
Tidigare har kommunen vid några tillfällen medgivit att sälja fastigheter i 
området utan att förvärvet varit förenat med byggnadsskyldighet, vilket har 
medfört att fastighetsägare har köpt granntomten och i vissa fall uppfört 
komplementbyggnader eller bara nyttjat den som tomt. Det har alltså under 
årens lopp inte gått att erhålla den byggnation som var målet på 1980-talet 
och det har utvecklats en boendemiljö som fastighetsägarna idag trivs bra 
med och vill behålla.  
 
Det finns en uttalad vilja bland de boende att få möjlighet att förvärva 
obebyggda tomter utan att knytas upp med ett krav på byggnation. 
Tomterna är anslutna till kommunalt vatten och avlopp och en försäljning 
skulle i så fall vara förbunden med att köparen vid förvärvstillfället även 
erlägger anslutningsavgift för den inköpta fastigheten. 
 
Anledningen till att man skulle kunna göra ett sådant undantag för just 
Aboda stugby är att det inom gällande detaljplan finns gott om reservtomter 
för bostadsbebyggelse om efterfrågan i området skulle öka. Detaljplan 08-
HBY-2310 medger tillkomst av ytterligare ca 130-140 bostadstomter. 
 
Förslag till undantag från byggnadsskyldighet för Aboda stugby: 
5. De sedan 1982 avstyckade bostadsfastigheterna i Aboda stugby ( se 
bifogad karta. Bilaga 1) undantas vid förvärv från byggnadsskyldighet 
under förutsättning att anslutningsavgift för kommunalt vatten och avlopp 
erläggs i samband med förvärvet. 

Konsekvenser  
Försäljning av obebyggd tomtmark kommer att få tydligare regler och ge 
kommunen som säljare bättre verktyg för att uppnå att byggnation i 
bostadsområden utvecklas enligt detaljplanernas syfte. 
 
Fastighetsägare i Aboda stugby ges möjlighet att på egen bekostnad bevara 
området så som det har kommit att utvecklas under fyrtio år. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Förslaget förväntas inte medföra några ytterligare kostnader för kommunen 
men kan innebära intäkter av försäljning av några hittills osålda fastigheter 
i Aboda stugby. 
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KU § 152     DNR:  MARK.2020.257  
 
 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Ändring av regler vid försäljning av tomtmark enligt punkterna 1, 2, 3, 4 
och 5 godkänns och ska gälla all framtida försäljning av planlagd obebyggd 
tomtmark.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande KS 
Kartbilaga.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
GIS-samordnaren 
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KU § 153     DNR:  KU.2019.37  
 
 
 
Nybyggnad av flerbostadshus i Berga  
2020-08-18 återremitterades ärendet om flerbostadshus i Berga för HBAB 
för framtagande av nytt beslutsunderlag. Ekonomichefen har sammanställt 
ett underlag för kommunens totala låneåtagande och lånetak. Där har även 
kommunens borgensåtaganden inkluderats. Av denna sammanställning 
framgår att kommunens utnyttjade låneutrymme inklusive 
borgensåtaganden uppgår till 722 846 tkr. Lånetaket för kommunkoncernen 
är 782 000 tkr enligt Kommuninvest för att ha ett riskvärde under 3 i deras 
kreditriskmodell. Detta innebär att kommunen är 59 153 tkr från lånetaket. 
 
För kommunkoncernen i stort är bedömningen att en återhållsamhet för 
utökad belåning eller borgensåtagande bör gälla för att behålla en rimlig 
marginal av låneutrymmet. För HBAB, som i dag har lån från kommunen 
som uppgår till 124 480 tkr innebär det att ingen utökning av låneram kan 
påräknas. 
 
VD för Högsby Bostads AB har redovisat bolagets framtidsplanering. 
Bolaget har flera projekt som är högre prioriterade än det av 
kommunledningsutskottet initierade projektet med byggnation av 
flerbostadshus i Berga.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att HBAB får förhålla 
sig till befintlig låneram. Bolaget har möjlighet att prioritera de projekt som 
bolaget bedömer mest gynnsamma inom befintligt låneutrymme.  
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-08-18 - KU § 97 
Uppdaterad uppskattning av låneutrymme.xlsx 
Tjänsteutlåtande Utskott  
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KU § 154     DNR:  KU.2020.66  
 
 
 
Minskat matsvinn  
Personalen på Högsby Utbildningscenter (HUC) önskade köpa överbliven 
mat, som inte kan skickas tillbaka till Fröviköket efter servering, till 
reducerat pris.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-03-10, § 26, att under en 
testperiod på åtta veckor får den mat som inte går åt efter servering vid 
Högsby Utbildningscenter säljas till ett pris av 35 kr/portion. Kunden som 
köper mat väger maten i egen medhavd burk och swishar betalningen. Ett 
särskilt swishkonto skaffas till detta. Försäljning av överbliven mat sker 
under en period av 15 minuter efter serveringstidens slut. Utvärdering ska 
ske efter att sex veckor gått av testperioden. Kommunledningsutskottet 
delges resultatet av utvärderingen. 
 
Testperioden påbörjades den 24 augusti och avslutades den 16 oktober. 
Under den här åttaveckorsperioden har endast en portion sålts. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Då intresset inte visades vara särskilt stort avslutas försäljningen av 
överbliven mat vid Högsby Utbildningscenter,  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-03-10 - KU § 26  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kostchefen 
Ekonomi 
Rektor HUC 
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KU § 155     DNR:  KU.2020.41  
 
 
 
Investeringsäskanden 2022  
Enligt tidplanen för budgetarbetet ska utskottens/nämndernas 
investeringsäskanden för 2022 och som påverkar Högsby Bostads AB 
(HBAB) (fastigheter) vara beslutade i respektive utskott/nämnd och 
inlämnade till HBAB alternativt ekonomiavdelning 11 december.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet beslutar att 4,5 mkr ska avsättas i 
investeringsbudget för 2022 avseende ny räddningsstation i Fagerhult. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande Utskott 
Investeringsförslag skattefinansierat 2021 ver Kommunstyrelsen, Alliansen 
20200526.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichefen 
Ekonom 
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